

72 circuito de Getxo

>> Arsenio González - director honorífico > Arsenio González - ohorezko zuzendaria > Arsenio González - directeur honoraire



Arsenio González Gutierrez, Getxoko Zirkuituko irabazlea 1996. urtean, 36 urterekin, Mapei talde italiarrean zegoela.

Ezagut dezagun pixka bat:

Burgos probintziako herri txiki batean jaio zen, Burgos hiriburua eta Villasandino herriaren artean kokatutako Yudego herrian, hain zuzen ere, 1960ko martxoaren 9an. Sei urte izan arte han bizi zen, eta orduan, senideekin batera, Santutxura jotzea erabaki zuten. Garai hartan familia askok emigratu behar izan zuten etorkizun hobe baten bila, tartean familia honek ere.

Santutxun bizitza berri bati ekin zion, lagun berriekin eta hainbat proiektukerekin. Egubatean, 14 urte zituela eta Oinarrizko Hezkuntza Orokorra ikasten ari zela, ikastetxean S.C. Santutxura lotutako pertsona baten bisita jaso zuten. Txirrindularitzar eskolarako haur bila zebiltzan, eta bisitari hark txirrindularitzaren mundua eta, bereziki, Bizkaiko txirrindularitzaren egoera azaldu zien. Arseniori gustatu egin zitzzion pertsona hark esan zuena, eta, bizikletarik ez basuen ere, talde hartan hasi zen. Ondoren, jubilen mailan, SVAC Txirrindularitzaren Lagunen Elkartearen jarraitu zuen.

Ordurako bizikleta zale handia zen. Emaitza onak lortu zituen, eta horri esker garaiko zaleen talde handian, Cafés La Brasileña taldean, leku bat lortu zuen; zenbait urte eta postu onak eskuratu eta gero, Kelme talde profesionalak begiz jo zuen, eta kontratatu egin zuen. 23 urte zituela kirol ibilbide profesionala hasi zuen, eta 16 urtez luzatu zen. Gaur egun ezohikoa da. Tartean, irakaskuntza ikasketak ere egin zituen, eta arazorik gabe amaitu zituen.

Rosa Isabelekin ezkondu zen, eta bi seme-alaba ditu,

Eva, 26 urtekoa, eta Mikel, 16 urtekoa.

Bizikleta utzi eta gero, txirrindularitzaren munduari estuki lotutako Gregorio Moreno zendeak deitu zion, Mungialko enpresa batean lan egiteko. Bertan aritu zen 15 urtez lanean laneko arriskuen prebentzioko teknikari eta I+Gko langile gisa, harik eta krisia iritsi zen arte. Orduan, 2012. urtean, bizikleten denda eta tailer propioa zabaltzea erabaki zuen, Mungialko Garabilla Margolaria kaleko 9. zenbakian, Arseniogonzalezbike izenarekin.

Gaur egun, 57 urterekin, sasoí onean dago. Iaz Bizkaiko, Euskadi eta Espainiako Txapelduna izan zen ziklokros Master 50 B kategorian. Egunero entrenatzentz da lortu nahi dituen helburuetara iristeko. Bizikletaren grina odolean du oraindik, eta ezin dio horri ihes egin.

Mendian txangoak egitea eta bidexka ezezagunetik ibilbide berriak ezagutzea dira bere zaletasun nagusiak. Gaur egungo txirrindularitzari dagokionez, izugarri aldatu dela uste du. Pro-tourrak kalte izugarria egin duela uste du, bai taldeei, bai antolatzaleei, kanpoan geratu baitira. "Zaleek ere ez ditugu proba eta taldeen kategoriak bereizten". Orain onenen eta txarrenen artean tarte izugarria dagoela uste du Arseniok.



Getxoko Zirkuituari eta 1996. urteko garaipenari dagokionez, emozioz gogoratzan du azken bueltan ihes egin zuela, udaletxea igaro eta berehala, eta Arriluzeko helmugan garaila sartu zela. "Txikitik horrenbeste urtetan ikusi dutun lasterketa irabaztea, eta, ez dakit...zuretzat, zure jendearentzat, zure lagunentzat, zure zaleentzat lortezina dirudienea irabaztea...buff". 16 urte hauetako ibilbide profesionala estatistikia honetan laburbil daiteke:

Taldeak:

Kelme. 1983-1986.

Teka. 1987-1990.

Clas Cajastur. 1991-1993.

Mapei. 1994-1996.

Kelme Costa Blanca. 1997-1998.

Garaipenak:

1988. Volta a Cataluña. 5. etapa. Bagá- Espot.

1989. Joaquim Agostinho Garaikurra. Portugal. 5. Etapa. Sobral de Monte Agraco- Lourinha.

1990. Joaquim Agostinho Garaikurra. Portugal. 5. Etapa. Caldas de Rainha-Vila Franca de Xira.

1996. Sabiñáigo Klasikoaren 28. edizioa. 1996.

1996. Getxoko 51. Zirkuitua. (Helmugan Sergei Smetanine eta Angel Edorekin lehiatuz).

- 11 aldiz hartzuen parte Espainiako Itzulian. (Posturik onena: 1993an, 23.a sailkapen orokorrean).

- 3 aldiz hartzuen parte Italiako Giroan. (Posturik onena: 1995ean, 21.a sailkapen orokorrean).

- 7 aldiz hartzuen parte Frantziako Tourrean. (Posturik onena: 1992an, 20.a sailkapen orokorrean).

Hainbat aldiz hartzuen parte Milan-San Remo Itzulian, Liega-Bastogne- Liega, Flandesko Tourrean proban, Paris-Roubaix proban, Giro de Lombardian, Donostiako Klasikoan, estatu mailako egun bateko proba askotan eta etapetako estatuko zein nazioarteko txapelketa ugarietan.

- Inglaterra, Sizilia eta Benidormen ibilbideko munduko txapelketetarako hautatua. Gorpuzkera ahaztezina du, alta eta liraina. Konkorra ateratzentzuenean, hau da, konkorkada bat ematen zuenean, besoak hegala bezala ateratzentzuenean, eta munduko pelotoian zulo bat betetzen zuen, luxuzko ordezkarri bihurtutako kalitatezko beteranoarena. Lanbidea ezin hobeto ezagutzen zuen norbaitena. 38 urte zituenetan 22 urteko gazte baten ilusioarekin korritzen zuen. "Correcaminos" deitzen zioten. 16 urteko ibilbide profesionala 34.000 eta 36.000 kilometro artean egin ditu urtero, itzuliak, Tour edota Giro probak tartekatuz, beti besteentzat lan eginez. Bere historial partikularrean bost garaipen baino ez ditu. Bestearen, txirrindularitzaren munduan garantzia daukan bestean, askoz gehiago. Luxuzko laguntzaile gisa (dagoeneko ez dago horrelakorik) oso gutxi iritsiko dira bere mailara. Azken Giro proban Ugrumovek miresmenez esaten zuen moduan, "Arsenio taldean badago, gutxik egin dezakete kale".

Eta bestela, galdeztu Romingerri. Santutxukoak egunero egiten zion konpainia. Txirrindulari gisa jarraitza, Arseniorenak, besteengatik sakrifiatzea zen. Ibilbidearen hasieran, zirudinez, zailagoa egiten zitzaien inguruoko nabarmentzeko lan egitea, vaina ondoren berak egindako sakrifizioa baloratzen zela ikusi zuen.

Oso profesionala zen, eta zaindu egiten zen: bere kredoa. Beti esaten zuen zaleek mantentzen zutela bizikleta gainean. Arsenio González da, txikitik Bilbao emigratu zuen burgostarra. Lasterkari bikaina, lehengo parekoa, eta pertsona ezin hobea, eta aurten lasterketakoz zuzendaria izateak ohoratzentzu.



Arsenio González Gutierrez, ganador del Circuito de Getxo en el año 1996, con 36 años, enrolado en la escuadra italiana del Mapei.

Vamos a conocerle un poco:

Nace en un pueblecito de la provincia de Burgos, llamado Yudego, situado entre Burgos capital, y Villasandino, el 9 de Marzo de 1960, donde pasó su infancia hasta los 6 años, cuando en compañía de los suyos, deciden recalar en Santutxu. Eran tiempos donde muchas familias tenían que emigrar en busca de nuevos horizontes, y una de estas, fueron ellos.

En Santutxu inicia una nueva vida, con nuevos amigos, y diferentes proyectos. Un buen día, cuando contaba 14 años, estudiando la E.G.B , el colegio donde estudiaba Arsenio, recibió la visita de una persona vinculada a la S.C. Santutxu, en busca de captación de niños para su escuela de ciclismo, la cual expuso el mundo del ciclismo, y en particular el ciclismo en Bizkaia. A Arsenio, le gustó lo que aquella persona decía, y sin bicicleta, se incorporó a dicha Sociedad. Posteriormente en juveniles, siguió su andadura en la SVAC, Sociedad Ciclista de Amigos del Ciclismo.

Su afición por la bici ya era total. Sus buenos resultados obtenidos, le propiciaron tener un sitio en el poderoso equipo aficionado de la época, Cafés La Brasileña, donde después de unos años, y buenos puestos, el equipo profesional Kelme se fija en él, contratándole, y con 23 años, empezaría su extensa carrera deportiva profesional que duraría 16 años. Algo inusual hoy en día. Mientras tanto, compaginaba sus estudios de Maestría, los cuales logró acabar sin problemas.

Casado con Rosa Isabel, y con dos hijos; Eva de 26 años, y Mikel de 16.

Después de "colgar" la bicicleta, es llamado por el fallecido Gregorio Moreno, persona muy vinculada al ciclismo, para trabajar en una empresa de Mungia, donde estuvo 15 años trabajando como técnico de prevención de riesgos laborales, y de I + D, hasta que la crisis se la llevó por delante, momento en el que decide en el año 2012, montar su propia tienda y taller de bicicletas en la calle Garabilla Margolari 9, de Munguia, denominada Arseniogonzalezbike.

Hoy en día, con 57 años, se sigue manteniendo en forma. El pasado año, se proclamó Campeón de Bizkaia, Euskadi, y España, en la categoría de ciclocross; Master 50 B. Entrena diariamente para lograr sus objetivos. El gusanillo de la bici corre por sus venas, resultándole imposible despegarse de él.

Sus aficiones principales son los paseos por el monte, y la de descubrir nuevas rutas por senderos inhóspitos.

Del ciclismo actual, piensa que ha cambiado enormemente. Cree que el Pro-Tour ha hecho mucho daño, tanto a equipos como organizadores, que han quedado fuera. "Ni los aficionados distinguimos las diferentes categorías de equipos y pruebas". Ahora piensa Arsenio que hay un abismo entre los mejores, y los peores.

En cuanto al Circuito de Getxo, y su victoria en 1996, recuerda con emoción, como se escapó en la última vuelta, justo después de pasar el Ayuntamiento, y entrar vencedor en la Meta de Arriluze. "Ganar la carrera a la que tantos años habías asistido desde crío a verla, y que te parecía....no sé...algo inalcanzable para ti, para tu gente, tus amigos, tu afición....buff".

Su actividad profesional en estos 16 años, la podemos resumir con la siguiente estadística:

17 memorial Ricardo Otxoa

Equipos:

Kelme. 1983-1986.
Teka. 1987-1990.
Clas Cajastur. 1991-1993.
Mapei. 1994-1996.
Kelme Costa Blanca. 1997-1998.

Victorias:

1988. Volta a Cataluña. 5^a etapa. Bagá- Espot.
1989. Trofeo Joaquim Agostinho. Portugal. 5^a etapa. Sobral de Monte Agraco- Lourinha.
1990. Trofeo Joaquim Agostinho. Portugal. 5^a etapa. Caldas de Rainha-Vila Franca de Xira.
1996. 28^o Clásica Sabiñánigo
1996. 51^o Circuito de Getxo. (Batiendo en meta a Sergei Smetanine, y a Angel Edo).
- 11 Participaciones en la Vuelta a España. (Mejor puesto: 1993, el 23^o en la general).
- 3 Participaciones en el Giro de Italia. (Mejor puesto: 1995, el 21^o en la general).
7 Participaciones en Tour de Francia. (Mejor puesto: 1992, el 20^o en la general).

Un sinfín de participaciones en Milan-San Remo, Liega-Bastogne-Liega, Tour de Flandes, Paris-Roubaix, Giro de Lombardía, Clásica San Sebastián....todas las pruebas de un día nacionales, e innumerables vueltas por etapas tanto nacionales, como internacionales.

- Seleccionado para los Mundiales de ruta en Benidorm, Sicilia, e Inglaterra.

De figura inconfundible, alto y espigado. Cuando sacaba chepa, osea; daba un chepazo, sacaba los brazos como alerones, cubriendo un hueco en el pelotón mundial, el de veterano de calidad que se convertía en lugarteniente de lujo. Alguien que conocía perfectamente el oficio. Con 38 años, corría con la ilusión de un chavalín de 22.

Le llamaban "Correcaminos". Ha hecho en sus 16 años de profesional, entre 34.000 y 36.000 kilómetros anuales, encadenando Vueltas, Giros, y Toures, trabajando siempre para otros. Sólo 5 victorias en sus historial particular. En el otro, el que cuenta para el mundillo ciclista, muchos más.

Como gregario de lujo...(de los que ya no hay), pocos, muy pocos le podrán igualar algún día. Como decía con admiración en su último Giro Ugrumov...."Con Arsenio en un equipo, pocos pueden fallar".

Y si no, que se lo digan a Rominger. La compañía que el de Santutxu le hacía día sí, y día también....

Seguir de ciclista, era para Arsenio tener que sacrificarse para otros. Al principio de su carrera parecía que se le hacía más duro trabajar para que otro brille, pero luego se daba cuenta de que valoraban su sacrificio.

Era todo un profesional, y se cuidaba: su Credo. Siempre decía que le mantenía encima del sillín la afición.

Él es Arsenio González, un borgalés emigrado de niño a Bilbao. Un fantástico corredor, como los de antes, y una bellísima persona, la cual nos honra de tenerle este año como Director de Carrera.



Arsenio González Gutiérrez, vainqueur du Circuito de Getxo en 1996, à l'âge de 36 ans, inscrit dans l'équipe italienne Mapei. Nous allons le connaître un peu. Il est né à Yudego, un petit village de la province de Burgos, entre la capitale Burgos et Villasandino, le 9 Mars 1960, où il a passé son enfance jusqu'à 6 ans, c'est à ce moment que sa famille a décidé de se rendre à Santutxu. En ce temps là beaucoup de familles avaient besoin d'emigrer à la recherche de

nouveaux horizons, et une de ces familles était la sienne. A Santutxu il commence une nouvelle vie, avec de nouveaux amis et des projets différents. Un jour, à l'âge de 14 ans, quand il étudiait l'E.G.B., le collège où Arsenio faisait ses études reçut la visite d'une personne attachée à la Société Cycliste Santutxu, à la recherche d'enfants pour son école de cyclisme, exposant le monde du cyclisme et en particulier le cyclisme en Biscaye. Ce que la personne disait a plu à Arsenio et, sans bicyclette, il s'est inscrit dans cette Société. Plus tard, comme junior, il a poursuivi sa carrière à la SVAC, Société Cycliste d'Amis du Cyclisme.

Son amour pour le vélo était complet. Les bons résultats obtenus lui ont permis d'avoir une place dans la puissante équipe amateur de l'époque, Cafés La Brasileña, où, après quelques années ayant de bons classements, l'équipe professionnelle Kelme l'a remarqué, lui a fait un contrat et à 23 ans il a commencé sa longue carrière sportive professionnelle qui a duré 16 ans. Quelque chose qui n'est pas usuelle de nos jours. Entre temps, il combinait le sport avec ses études de Maîtrise, qu'il a achevé sans problème. Marié avec Rosa Isabel, ils ont deux fils, Eva, âgée de 26 ans et Mikel de 16.

Après avoir abandonné le vélo, il fut appelé par Gregorio Moreno (de feu), une personne très attachée au cyclisme, pour travailler dans une compagnie de Mungia, où il est resté pendant 15 ans comme technicien en évaluation de risques et en I+D, jusqu'à ce que la crise l'a fermé.

C'est à ce moment là qu'il décide en 2012 d'ouvrir son propre commerce et atelier de bicyclettes, appelé Arseniogonzalezbike, dans la rue Garabilla Margolari, 9 à Mungia. Aujourd'hui, à 57 ans, il continue d'être en forme. L'an dernier il est devenu Champion de Biscaye, Euskadi et Espagne dans la catégorie de Ciclo Cross, Master 50 B. Il entraîne tous les jours pour atteindre ses objectifs. La passion pour le vélo coule dans ses veines et il est impossible pour lui de s'en détacher. Ses passe-temps les plus importants sont les promenades à la montagne et celui de découvrir de nouvelles routes à travers des sentiers peu habituels.

A propos du cyclisme actuel il pense qu'il a changé énormément. Il est d'avis que le Pro-Tour a fait du mal aux équipes et aux organisateurs, qui sont restés dehors. "Même les amateurs avons du mal à distinguer les catégories différentes des équipes et des épreuves". Arsenio pense qu'actuellement il y-a un abîme entre les meilleurs et les moins bons.

Pour ce qui concerne le Circuito de Getxo et sa victoire en 1996 il se rappelle très ému de son démarrage au dernier tour, juste après avoir dépassé la Commune, et de son entrée comme vainqueur à la Ligne d'Arrivée d'Arriluze. "Gagner la course que tu étais venu regarder tant de fois depuis que tu étais un enfant et qui te semblait....je ne sais pas...quelque chose qui ne peut être atteinte par toi, par ton cercle d'amis, tes amateurs....bufff".

Nous pouvons faire un résumé de son activité professionnelle au cours de ces 16 ans avec la statistique suivante.

Equipos

Kelme 1983-1986

Teka 1987-1990

Clas Cajastur 1991-1993

Mapei 1994-1996

Kelme Costa Blanca 1997-1998

Victoires

1988- Volta a Cataluña. 5ème étape. Bagá-Espot

1989- Trophée Joaquim Agostinho- Portugal. 5ème étape .Sobral de Monte Agraco- Lourinha

1990- Trophée Joaquim Agostinho- Portugal. 5ème

étape Caldas de Rainha-Vila Franca de Xira

1996- 28^o Clásica Sabiñánigo

1996- 51^o Circuito de Getxo (Battant à la ligne d'arrivée Sergei Smetanine et Angel Edo)

11 Participations à la Vuelta a España (Meilleure place le 23^o au classement général en 1993)

3 Participations au Giro de Italia (meilleure place le 21^o au classement général en 1995)

7 Participations au Tour de France (Meilleure place le 20^o au classement général en 1992)

-Nombreuses participations à la Milan-San Remo, Liège-Bastogne- Liège, Tour de Flandre, Paris- Roubaix, Giro de Lombardie, Clásica de San Sebastián...toutes les courses nationales d'une

journée et de nombreux tours par étapes aussi bien nationaux qu' internationals.

Il a été sélectionné pour les Championnats du Monde en Route à Benidorm, Sicile et Angleterre.

Il est pourvu d'une silhouette distinctive, grand et étiré. Quand il sortait sa bosse il étendait ses bras comme des ailerons couvrant un creux dans le peloton mondial, celui de vétéran de qualité qui devenait un lieutenant de luxe. Quelqu'un qui connaissait parfaitement son métier. A 38 ans il courait avec le même songe qu'un garçon de 22. Il était surnommé "Correcaminos". Au cours de ses 16 années comme professionnel il a fait entre 34.000 et 36.000 kilomètres par an enchaînant Vueltas , Giros et Tours, toujours travaillant pour d'autres. Il n'a que 5 victoires dans son record particulier. Dans l'autre, celui qui compte pour le monde cycliste, il en a beaucoup plus. Comme grégaire de luxe (ceux qui n'existent plus) il y a peu qui pourront lui correspondre un jour. Comme disait admirativement Ugrumov dans son dernier Giro : "Ayant Arsenio dans une équipe, peu de coureurs peuvent échouer". On peut demander cela à Rominger à propos de la compagnie que le coureur de Santutxu lui faisait un jour et l'autre.....

Le fait de continuer comme cycliste supposait pour Arsenio faire le sacrifice pour les autres. Au début de sa carrière il trouvait plus dur le travail pour faire briller les autres, mais après il se rendait compte que les autres évaluaient son sacrifice. Il était un grand professionnel et se soignait. Son Crédito : Il disait toujours que ses fans le gardaient au-dessus de la selle. Voilà Arsenio González, un enfant de Burgos émigré à Bilbao. Un fantastique coureur comme ceux d'autrefois et une très belle personne , et c'est un honneur pour nous de l'avoir cette année comme Directeur de la Course.

